
پرسپولیس همچنان روی نوار 

موفقیت قدم بر می دارد و این 

روند را در دوران پساکرونا هم 

ادامه می دهد و موفق شده در 

دو هفته برگزار شده بعد از تعطیلات، دو پیروزی ارزشمند را یکی در خانه 

حریف و دیگری را در ورزشـــگاه آزادی به دست بیاورد و آماده چهارمین 

قهرمانی پیاپی شود. البته سرخ ها در بازی برابر شاهین نتوانستند نمایش 

خوب بازی با پیکان را داشته باشند، اما تعویض های یحیی گل محمدی 

باعث شد تا سرخ های 10 نفره با یک برد اقتصادی فاصله خود را با رقبا 

حفظ کنند. یکی از تعویض های خوب یحیی در بازی مقابل شـــاهین به 

میدان فرستادن بشار رسن بود که سنگینی ترازو را به نفع سرخ ها کرد. 

او باز هم درخشید اما هنوز هم از برخی مسائل دلخور است. گفت وگوی 

»فرهیختگان« با ستاره عراقی پرسپولیس را در ادامه می خوانید.

بازی با شاهین چطور بود؟ برد سختی به دست آوردید!

قبل از بازی هم گفته بودم که نباید به جایگاه تیم ها توجه کنیم و هشدار داده 

بودم که بازی با تیم هایی که برای بقا می جنگند خطرناک تر است و می دانستم 

که بازی سختی پیش رو داریم. 

بعد از اخراج کامیابی نیا امیدی به پیروزی داشتید؟

10 نفره شدن همیشه ملاک این نیست که یک تیم نتیجه نگیرد و بخواهد بازی 

را از دست بدهد بلکه باعث می شود که دوندگی نفرات حاضر در زمین بیشتر 

شـــود و البته تغییراتی هم در تاکتیک تیم اتفاق بیفتد. خدا را شکر بازیکنان 

ما با دوندگی و تمرکزی که در بازی داشتند توانستند بازی را مدیریت کنند. 

حضور تو در نیمه دوم به گواه کارشناســـان خیلی به کمک پرسپولیس 

آمد. از بازی ات راضی بودی؟

من همیشـــه گفته ام و باز هم می گویم که چه یک دقیقه برای تیمم بازی کنم 

و چه 90 دقیقه دوست دارم موثر باشم. تاثیر مثبت، نه اینکه یک بازی خنثی 

داشته باشم و فقط دلخوش به این باشم که در زمین حضور داشته ام. دوست 

دارم هر زمان که در زمین هستم نشان بدهم که من بشار رسن هستم و دوست 

دارم به تیم و مربی ام کمک کنم. 

بعـــد از حضورت در ایران خیلی ها از ناآمادگـــی تو حرف می زدند. واقعا 

ناآماده بودی؟

طبیعی اســـت وقتی بازیکنی از تمرینات حرفه ای و تیمی دور بماند درصدی 

از آمادگی خود را از دســـت بدهد. این فقط مخصوص فوتبال نیست و در همه 

رشـــته های ورزشی به همین شکل اســـت. حالا هرکس بنابر فرم بدنی اش با 

یکی دو هفته تمرین یا بیشـــتر مجددا به فرم ایده آل بر می گردد و من در این 

دو بازی نشان دادم که این توانایی را دارم که خیلی زود خودم را به مرز بالای 

آمادگی برسانم. 

تو جزء بازیکنان خارجی با معرفت پرسپولیس هستی 

که مثل خیلـــی دیگر از خارجی ها با این تیم برخورد 

نکردی. دلیل این همه صبوری و معرفت چیست؟

برای پاســـخ این سوال شـــما فقط می توانم سه جمله 

خیلی کوتاه بگویم؛ احترام به هواداران پرســـپولیس، 

نام پرسپولیس و همبازیان بسیار دوست داشتنی ام. 

باشگاه قرار بود بعد از بازگشت تو بخش قابل توجهی 

از بدهی هایت را پرداخت کند. بالاخره توانستی طلبت 

را از باشگاه بگیری یا بدقولی ها همچنان ادامه دارد؟

خیر غیر از پولی که روز اول حضورم در ایران گرفتم که بخش 

کمـــی از طلبم بود هیچ پولی دریافت نکردم. البته من کاملا 

پیش بینی این اتفاق را می کردم. اول به من وعده اول تیرماه 

را دادند، بعد گفتند قبل از بازی پیکان، ســـپس ادعا کردند 

کـــه صددرصد بعد از بازی با پیکان و نمی دانم فعلا باید چه 

تصمیمی بگیرم و منتظرم مدیربرنامه هایم به تهران برسد و با 

باشـــگاه جلسه بگذارد تا تکلیف من مشخص شود. فکر می کنم 

در این چند روز آینده باید یک تصمیم اساسی بگیرم. 

پس با ایـــن اوصاف تمدید قراردادت با پرســـپولیس هم در 

هالـــه ای از ابهام قرار می گیرد. هـــواداران نگران نماندن تو 

هستند؟

هواداران پرسپولیس همیشه به من لطف داشتند و باز هم لطف 

دارنـــد و من به آنها خو گرفته ام، اما بحث تمدید قرارداد من با 

پرســـپولیس موضوع یک طرفه نیست و من زمانی می توانم 

راجع به آن حرف بزنم که پیشـــنهادی به دست من برسد و 

ما بتوانیم برای تمدید وارد مذاکره شویم. 

این روزهـــا خیلی از تیم های لیگ برتری از مثبت 

بودن تست کرونای بازیکنان شان حرف می زنند. 

تو شرایط را برای ادامه بازی ها چطور می بینی؟

خدا را شکر که در تیم ما این اتفاق نیفتاده است و من امیدوارم هیچ 

بازیکنـــی در هیچ تیمی و حتی هیچ شـــخصی به این بیماری دچار 

نشود. به نظر من همه تیم ها باید محتاط باشند و درست مثل لیگ های 

خارجی که بازی ها در جریان است و کاملا محافظت می شوند، اینجا 

هم باید نکات بهداشـــتی کاملا رعایت شـــود. من نشـــنیده ام که در 

لیگ های اروپایی تیمی ناگهان هشت، 9 بازیکن کرونایی پیدا 

کند، البته شـــاید هم بوده و من متوجه آن نشـــدم اما در کل 

باید محتاط تر از قبل باشیم.

رسن در گفت وگو با »فرهیختگان«: باز هم وعده های باشگاه عملی نشد، باید تصمیم جدی بگیرم

وقتی بدقولند و پیشنهاد ندادند چطور تمدید کنم؟
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تایید می کنم

علاوه بــر اســتقلال، نفــرات زیــادی از تیــم فــولاد هــم درگیــر ویــروس 

ــا نســاجی را برگــزار  کرونــا شــده اند و ایــن تیــم هــم دیشــب بــازی ب

نکــرد. اعــلام اینکــه ناگهــان تعــداد زیــادی از اعضــای تیــم بــه کرونــا 

ــه  ــب اینک ــت. جال ــال داش ــیه هایی را به دنب ــده اند، حاش ــلا ش مبت

ــی  ــده اند به نوع ــا ش ــر کرون ــم درگی ــان ه ــه خودش ــتقلالی ها ک اس

فــولاد را متهــم کرده انــد کــه بعــد از قــرار گرفتــن در جمــع تیم هــای 

بــالای جــدول به دنبــال تعطیلــی لیــگ اســت! مربــی ایــن تیــم 

ــرد.  ــت ک ــا صحب ــر تیم ه ــاره دیگ ــد درب ــه نبای ــد ک ــد می کن ــا تاکی ام

ــه  ــب را در ادام ــدی هاشمی نس ــا مه ــگان« ب ــوی »فرهیخت گفت وگ

می خوانیــد.

از آخریــن شــرایط فــولاد صحبــت کنیــد. تعــداد زیــادی کرونایــی در 

اردوی اخیرتــان تست شــان مثبــت شــده. 

جــدا از آن دو ســه بازیکنــی کــه به خاطــر کرونــا در اختیــار نداشــتیم و در 

قرنطینــه بودنــد، در شــمال بودیــم کــه جــواب تســت های اخیرمــان آمــد و 

عــده ای در کادر فنــی و بازیکنــان تست شــان مثبــت اعــلام شــده؛ درنهایت 

شــنبه آخرشــب تصمیــم بــر ایــن شــد کــه بــرای یکشــنبه صبح بــه تهــران 

بــاز گردیــم و عــده ای دیگــر از تیــم هــم راهــی اهــواز شــدند. 

تست شما که مثبت نشده است؟

خیــر، امــا وقتــی وســط 1۶ بازیکــن و کادر کــه کرونــا دارنــد باشــید، فکــر 

ــردا  ــروز و ف ــت ام ــرار اس ــد. ق ــت باش ــان مثب ــم تست ش ــه تی ــم هم می کن

دوبــاره از مــا تســت بگیرنــد، تــا الان هــم ازطــرف باشــگاه چهــار، پنــج بــار 

تســت داده ایــم، امــا لازم اســت این بــار خودمــان یــک تســت تکمیلــی و 

نهایــی بدهیــم. اگــر قــرار باشــد مســابقات تعطیــل شــود، از همیــن حــالا 

به شــخصه بایــد 1۵ روز قرنطینــه بمانــم تــا ببینــم چــه اتفاقــی در ادامــه 

خواهــد افتــاد. 

ــای  ــد رقابت ه ــه بای ــد ک ــاد دارن ــگ اعتق ــازمان لی ــئولان س ــا مس ام

ــم  ــاجی ه ــولاد و نس ــازی ف ــی روی ب ــد و حت ــدا کن ــه پی ــگ ادام لی

ــتند.  ــد داش تاکی

امــروز نمی خواهــم در ایــن خصــوص صحبــت کنــم، امــا اگــر قــرار باشــد 

صحبــت کنیــم بایــد درست وحســابی و اساســی حــرف بزنیــم. در ایــن چند 

وقــت خیلــی صحبت هــا شــده و خیلی هــا از مدیرعامــل و سرپرســت گرفتــه 

ــا مربــی و بازیکــن در رســانه ها خــود را ســرزبان دار نشــان داده انــد. در  ت

ایــن مــدت خیلی هــا حــرف زده انــد، امــا اگــر قــرار باشــد یــک روز صحبــت 

کنیــم، صحبــت درست وحســابی می کنیــم و آن زمــان می گوییــم این طــور 

نیســت کــه هرکســی هرچیــزی دلــش بخواهــد بگویــد، مثــلا یــک خیــاط 

می توانــد درمــورد جراحــی مغــز و اعصــاب صحبــت کنــد؟ هرکســی بــرای 

کاری ســاخته شــده و بایــد در حیطــه کار خــود صحبــت کنــد. 

اســتقلالی ها معتقدنــد در ســفر بــه اهــواز بازیکنــان و کادر تیــم بــه 

ــا مبتــلا شــده اند.  کرون

بحثــم تیــم خاصــی نیســت و نمی خواهــم اســمی از کســی بیــاورم، امــا 

ان شــاءالله تکلیف مــان روشــن شــود تــا بتوانیــم راحــت صحبــت کنیــم و 

آن زمــان همــه حقایــق را خواهــم گفــت. الان جایــگاه مــن در فــولاد طــوری 

اســت کــه به خــودم اجــازه نمی دهــم درمــورد ایــن مســائل صحبــت کنــم، 

امــا بعــد از تعیین تکلیــف لیــگ و اتفاقاتــی کــه در آینــده مســاله آن روشــن 

می شــود، صحبتــی اساســی خواهــم کــرد. 

حــالا بــا ایــن وضعیــت شــما موافــق ادامــه لیــگ هســتید یــا 

شــود؟ تعطیــل  رقابت هــا  می خواهیــد 

ــت دارد.  ــان اهمی ــردم برایم ــلامتی م ــتیم و س ــتورات هس ــع دس ــا مطی م

قطعــا ســلامتی جامعــه از فوتبــال و جــام قهرمانــی و خیلــی مســائل دیگــر 

مهم تــر اســت و صددرصــد فوتبالیســت ها و خانــواده فوتبــال نیــز در دل 

ایــن جامعــه زندگــی می کننــد و ســلامتی آنهــا وابســته بــه ســلامتی جامعه 

اســت کــه ایــن موضــوع مهم تــر از فوتبــال اســت. 

ــر  ــداد کثی ــوع تع ــه دروغ موض ــا ب ــد فولادی ه ــاد دارن ــی اعتق برخ

کرونایی هــا را مطــرح کرده انــد تــا حــالا کــه ســهمیه گرفته انــد 

ــود.  ــام ش ــگ تم لی

در ایــن رابطــه صحبــت خاصــی نــدارم، وقــت بــرای صحبــت کــردن بســیار 

اســت. صحبــت کــردن دوپهلــو و ایــن شــکلی هــم فایــده نــدارد. از ســویی 

ــای  ــد و صحبت ه ــرف می زنن ــدام ح ــد م ــواب ندهی ــی ج ــه کس ــی ب وقت

دوپهلــو و کنایــه ای هــم فایــده نــدارد. پــس بایــد طــوری جــواب داد کــه یــا 

طــرف مقابــل دیگــر این طــور صحبــت نکنــد یا ســکوت کنــد و دیگــر حرفی 

ــرای گفتــن نداشــته باشــد. بازهــم می گویــم هرکســی بایــد در حیطــه  ب

ــم  ــورد تی ــم درم ــازه نمی ده ــودم اج ــه خ ــن ب ــم. م ــت کن ــودش صحب خ

دیگــری صحبــت کنــم. صحبــت درمــورد بعضــی مدیرعاملان، سرپرســتان 

و مربیــان زیــاد اســت، امــا روزی در ایــن خصــوص صحبــت می کنــم کــه 

وضعیــت مشــخص شــده باشــد. 

فرهیختگان حیدر بهاروند که این روزها به عنوان سرپرست 

فدراسیون فوتبال بعد از دوران ریاست مهدی تاج مشغول 

کار است، با چالشی مواجه شده که حضورش در فدراسیون 

را غیرقانونی جلوه داده و شاید طی روزهای آینده کار را به 

جایی برساند که شـــاهد عدم حضور این فرد با این عنوان 

در فدراســـیون فوتبال باشیم. مشـــکلات بازنشسته ها و 

فدراسیون فوتبال تمامی ندارد و بعد از اینکه مهدی تاج بعد 

از تلاش های فراوان با گرفتن مجوزهای قانونی در فدراسیون 

ماندنی شد، اما حالا چنین مشکلی گریبان جانشین او را 

هم گرفته و حالا مشخص شده که به عنوان یک بازنشسته  

مجوزهای لازم برای سرپرســـتی فدراســـیون را اخذ نکرده و طبق اسنادی که به »فرهیختگان« 

رسیده، ظاهرا دچار تخلفات بیمه ای نیز شده است. صادق درودگر چندی پیش مدعی شده بود 

که بهاروند مشـــکل بازگشت به کارش را حل کرده، درصورتی که طبق اسنادی که در فدراسیون 

فوتبال وجود دارد، او بازنشسته وزارت نیرو به شمار می رود. این درحالی است که افراد بازنشسته 

برای ادامه کار خود باید در اماکن خصوصی اشتغال پیدا کنند و این موضوع هیچ گاه نمی تواند 

بازگشت به کار و ماموریت از طرف سازمان مذکور تلقی شود.همه اینها درحالی است که بهاروند 

بازگشت به کار خود را به معدنی در خواف ارجاع داده و طبق قانون برای رد شدن بیمه فرد شاغل 

باید در محل کارش یعنی این معدن حاضر باشد، اما بهاروند در این مدت تمام وقت در سازمان 

لیگ و فدراسیون فعالیت کرده، درحالی که بیمه او از معدن خواف رد می شود! 

سرپرست فدراسیون فوتبال قانونا باید در خواف فعالیت کندهاشمی نسب در گفت وگو با »فرهیختگان«: خیاط نباید درباره جراحی مغز و اعصاب حرف بزند

فدراسیون جای معدن!درباره اتهامات به فولاد جوابی می دهم که سکوت کنند
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